
     
 

 

1 | S t r o n a  
 

Jarocin, dnia 5 lutego 2024 roku 

 

INTERPELACJA  
 

w sprawie obowiązku zgłaszania wyrobów zawierających azbest oraz 
monitorowania ich usuwania na terenie gminy Jarocin 

 

 

Szanowna Pani Burmistrzyni, 

W związku z obowiązkiem właścicieli nieruchomości dotyczącym zgłaszania informacji  
o posiadanych wyrobach zawierających azbest oraz corocznej aktualizacji tych danych do  
31 stycznia, zwracam się z prośbą o szczegółowe informacje na temat realizacji tego obowiązku na 
terenie gminy Jarocin. 

Zgodnie z przepisami, właściciele nieruchomości powinni informować gminę o stanie i lokalizacji 
azbestu oraz aktualizować zgłoszone dane, jeśli w danym roku nastąpiły zmiany w ilości azbestu na 
posesji. Monitoring tych danych jest istotny zarówno z punktu widzenia bezpieczeństwa 
mieszkańców, jak i efektywnego planowania programów usuwania azbestu. 

W związku z tym proszę o odpowiedź na następujące pytania: 

1. Ile zgłoszeń dotyczących posiadania wyrobów zawierających azbest zostało złożonych przez 
właścicieli nieruchomości na terenie gminy Jarocin w ostatnich latach (np. za rok 2023  
i wcześniejsze lata)? 

2. Ile nieruchomości na terenie gminy Jarocin nadal zawiera wyroby azbestowe zgodnie  
z ostatnią inwentaryzacją? 

3. Ile z tych nieruchomości zostało objętych aktualizacją w 2024 roku, tj. ile osób zaktualizowało 
swoje zgłoszenia do 31 stycznia br.? 

4. Czy gmina podejmuje działania kontrolne lub informacyjne, które przypominają 
mieszkańcom o obowiązku zgłaszania azbestu oraz jego corocznej aktualizacji? Jeśli tak,  
to w jaki sposób są one realizowane? 

5. Czy właściciele nieruchomości, którzy nie dokonują aktualizacji zgłoszenia w ustawowym 
terminie, są w jakikolwiek sposób informowani o tym obowiązku lub czy gmina prowadzi 
monitoring takich przypadków? 

6. Czy w najbliższym czasie planowane są dodatkowe działania wspierające mieszkańców  
w procesie usuwania azbestu, np. programy dofinansowania utylizacji azbestu lub inne 
formy wsparcia? 

Obowiązek usunięcia wyrobów azbestowych do 2032 roku wymaga konsekwentnego 
monitorowania oraz wdrażania skutecznych mechanizmów wsparcia dla mieszkańców. Dlatego też 
będę wdzięczny za szczegółowe informacje dotyczące aktualnego stanu inwentaryzacji azbestu na 
terenie gminy oraz działań podejmowanych w tym zakresie. 
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